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Referat skolebestyrelsesmøde nr. 18 

Tirsdag den 25. juni 2020 kl. 17.15 – 20.00  
 
Der er lidt mad fra kl. 17.15 

Forældrerepræsentanter 
Rasmus Høiby: Erik 9.c Toke 7.c 
Nanna C. Olsen: Alice 7.b  
Mads K. Andersen: Mathilde 4.b Rasmus 8.b 
Mirsad Dajic: Lejla 4.c, Elma 5.b -AFBUD 
Ariful Islam: Ashra 3.c - AFBUD 
Saiqa Qayyum Maya 6.b - AFBUD 
Tenna Stærmose - Alberte 

Medarbejderrepræsentanter: 
Mille Carlsen, lærer  
Jørgen Pagh, pædagog 
Ledelsesrepræsentanter:  
Kristoffer Færkel, souschef/konst. skoleleder 
Sille Hviid, faglig leder 
 
  

Ordstyrer: Mads Referent: Sille 
 

     

  
 

Dagsordenpunkt og sagsfremstilling Type  Tid Ansvarlige 

1. Godkendelse af referater 
Der skal godkendes både referat fra maj og juni. De er 
sendt med dagsordenen. 

 
Ingen bemærkninger - begge referater er godkendt. 
 

vedtagelse 
 

5 
min 

ordstyrer 

2. Nyt fra eleverne 
Der skal vælges elevrepræsentanter. Der bliver afholdt 
elevrådsmøde på torsdag den 27.aug., hvor der også 
vælges formand mm. 

 

Orientering  1 
min 

 

3. Præsentation af skolebestyrelsen 
Mille er ny lærerrepræsentant. 
Vivi er trådt ud af skolebestyrelsen og giver plads til, at 
en suppleant træder til. Zaiga tiltræder i stedet som ny 
skolebestyrelsesrepræsentant. 
 
Det betyder, at vi har en ledig plads, som suppleant til 
skolebestyrelsen. Kristoffer tager kontakt til 2.suppleant 
om at starte op i bestyrelsen. 
 
Der er brug for, at der i en periode er en anden end 
formanden, som deltager i de møder, som ligger ud over 
de møder, som afholdes på skolen: fx skolerådsmøde, 
rettighedsrådsudvalg, ansættelsesudvalg mm. 

Orientering 20 
min 

Kristoffer 
 

 

Et godt sted at være 
Et godt sted at lære 
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Mads og Rasmus overtager opgaven med 
skolerådsmøder i dette skoleår. 
Mads deltager i første skolerådsmøde den 3.sept.  

Kristoffer undersøger med Nis, hvad der er af 

forventninger til forældredeltagelse i Rettighedsrådet. Til 

næste skolebestyrelsesmøde tager vi dette op som 

punkt. 

Der undersøges ligeledes, om det er muligt at møderne 

kan ligge fra 8 – 9 om morgenen. 

 

Der mangler deltagere fra skolebestyrelsen til første 

Rettighedsrådsmøde den 3.sept. Meld tilbage hurtigt til 

Kristoffer, hvis du har mulighed for at deltage. 

 

4. Årsplanen for skolebestyrelsen 
En tilrettet udgave et vedhæftet dagsordenen. Vi ser på 
den sammen og retter til/tilføjer. 
 
Kristoffer undersøger: 
Kan vi i november få forelagt overordnet budget for 
kommende skoleår?  
Ferieplan? Skal skb. Involveres i dette? 
 
Afholdelse af fælles forældrearrangement? Skal SKB 
udføre det i år? Vi skriver det på som punkt til drøftelse 
og beslutning til mødet i oktober. 
 

Drøftelse  15 
min 

Kristoffer 

5. Coronasituationen lige nu. 
Vi er startet op igen. Udgangspunktet er, at 
undervisningen nu er ”normal”, men forholdene skal 
tilrettelægges efter et fornuftighedsprincip.  
Ledelsen navigerer på bedste vis under det princip, 
herunder at efterstræbe ikke at blande elever på tværs af 
klasse, særlige forhold i kantinen, spisning i klasser og 
begrænsning af transport med offentlige transport. 
 
Vi bliver udfordret på princippet om ikke at blande 
elever, når vi skal lave kreahold, valgfag, svømning og 
lignende. Her må vi løbene vurdere, hvad der matcher 
bedst i forhold til sundhedshensyn og 
undervisning/trivsel/læring. 
 
Vi har valgt at aflyse en del; ture som fx skolepatruljetur, 
bakketure, girafordning, deltagelse i skolefodbold, 
tværdage i afdelingerne mm. Det mærkes især på de 
fællesskabsopbyggende aktiviteter, som jo ikke kan 
adholdes med samme hyppighed og samme omfang som 
“normalt”. 
 
Det har også betydning for det udbud af aktiviteter, der 
tilbydes i SFO og klub. Særligt i klubdelen kan der være 
en bekymring om medlemstallet kan forblive stabilt.  
 

Orientering/ 
Drøftelse 

30 
min 

Kristoffer og 
Sille suppleret af 
Jørgen og Mille 



 

 
3 

Personalemæssigt forsøger vi at holde mødeaktivitet så 
lav som muligt, aflyse sociale fester, personale-fotos og 
andre lignende aktiviteter. 
 
Forældre udtrykker bekymring for, hvad konsekvensen 
kan blive for fællesskabet med aflysning af mange sociale 
aktiviteter.  
Hvis Coronasituationen løser sig op i løbet af kommende 
skoleår, vil skolen meget gerne opstarte fx girafordningen 
selvom det så bliver midt i et skoleår. 
 

6. Erfaringer fra en Corona tid. 
Vi er så småt gået i gang med at indsamle erfaringer i 
forhold til de to første ”faser” af Corona: 
”Fjernundervisning” og ”Nødundervisning”.  
 
Vi har en ambition om også at indsamle erfaringer fra 
forældre og elever på samme område.  
Derfor skal vi under dette punkt indsamle forældre 
erfaringer i en Padlet. 
Der arbejdet i mindre grupper hvor man som forældre 
bidrager med erfaringer under de to faser. 
 
Under mødet blev der arbejdet i denne padlet. De 
medlemmer, som har været nødsaget til afbud til dette 
møde, kan efterfølgende bidrage. 
https://padlet.com/kristoffer_faerkel/kvknt9uozw7p9ek1 
Vi skal til slut tale om denne form kan bruges på den 
brede forældregruppe i forhold til at indsamle erfaringer. 
På baggrund af aktiviteten, blev der drøftet, at dette nok 
ikke er den bedste form – i og med at spørgsmålene er 
åbne og der vil være et stort efterfølgende arbejde i at 
læse alle svar og forholde sig til det. 
 
Der kunne muligvis laves en survey i stedet med 
kategorier, som fx tiden, den tekniske del, det faglige 
indhold, den sociale del. “har denne periode været 
overvejende god... dårlig?” 
 
Et åbent spørgefelt, der kunne gie mening “hvilke gode 
råd har du og dine forældre til lærerne, hvis samme 
situation skal opstå igen?” 
 
Bør der laves forskellige spørgeskemaer til forskellige trin 
for at målrette det mere. 
 
Det blev ikke besluttet, OM, - og I hvilken form skolen 
kan indsamle data fra forældrene og elever. 
 
Feedback, som kommer udenom padlet: 

• Ærgerligt, at Gladsaxe Kommune ikke vil 
anerkende Zoom, da, det opleves som et bedre 
værktøj til undervisning 

• Det fungerer mindre godt, når der forsøges at 
opretholdes en normal skema-opdeling med 
mange fag på samme dag. Det fungerer på den 

Orientering/ 
øvelse 

30 
min 

Kristoffer 
Forældre i 
skolebestyrelsen 

https://padlet.com/kristoffer_faerkel/kvknt9uozw7p9ek1
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anden side heller med at give fx en hel uge til 
gruppearbejde. Find en god mellemvej. 

• Få -lærer-princippet i nødundervisningen var 
gavnligt, hvordan kan det imødekommes bedre i 
den måde, vi har fagfordelt i år. Det opleves, at 
der er mange lærere omkring en 
klasse/børnegruppe. Det kan være svært at 
undgå, når der samtidig er krav om, at man kun 
må undervises af linjefagsuddannede. 

• På nogle årgange opleves det dog som om, at 
der er taget højde at forsøge at skabe blokke 
med den samme lærer. 

 
 

7. Byggeristatus. 

Vi har over ferien haft godt gang i byggeriet på 

Enghavegård Skole. Kristoffer kommer med en status og 

fremlægger planen for inddragelse i forhold til første fase 

omkring Blaagaard. 

 

Tidsperspektivet er overholdt i forhold til byggeri på 

broen, som er fundet sted i sommerferien. Der er et par 

småting, der skal udbedres – hvilket kommer til at ske i 

efterårsferien. 

 

Vi er begyndt at etablere dobbeltanvendelse i klubben og 

det fungerer ok og har ikke været så stor en udfordring, 

som forventet. 

 

På mellemtrinnet har man nået at få lavet den 

istandsættelse, som er en del af praksisforsøget. Der 

mangler nu installering af fast inventar – det bliver gjort i 

efterårsferien. De møbler, som skal puttes i lokalerne er 

stort set klar til at blive fordelt. Vi mangler et par enkle 

leverancer. 

 

Toiletter blev en dag forsinket       

Kloakkerne er blevet renset for rodnet mm. Og det var 

tiltrængt! 

 

Der er gang i en inddragelsesproces omkring Blågård i 

forbindelse med byggeprojektet, blandt andet med 

lærerworkshop, elevworkshop mm. 

Der kommer også en forældreworkshop, hvor man kan 

komme med input. Kristoffer sender datoer ud efter 

mødet. 

 

Derudover har vi et byggeudvalg med udvalgte 

medarbejdere, der samler informationer og forholder sig 

de tanker, der er undervejs. 

 

Orientering/Drøftelse 12 
min 

Kristoffer 
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Når dette er færdigt, skal dette i udbud i 6 mdr. Derefter 

vælges arkitekt, - og derefter bliver der arbejdet med den 

konkrete planlægning. 

 

 

8. Udetilladelse. 

Der blev orienteret om genindførelsen af udetilladelsen. 
Det er stadig for nyt til, at vi kan komme med erfaringer 
omkring det.  

 

Orientering 10 
min 

Kristoffer 

9. Orienteringspunkter: 

Der er pt. et stillingsopslag oppe med henblik på, at få 

ansat en mat.faglig-lærer til særligt udskolingen. 

 

Skolen vil meget gerne, at der er en fra skolebestyrelsen 

der kan deltage til ansættelsessamtalerne. Kristoffer 

melder datoer/tidspunkter ud, når der er lavet en 

oversigt med kandidater og herefter vil vi meget gerne 

høre tilbage fra forældrerep., om de kan deltage. 

 

Orientering 10 
min 

Kristoffer 

4. Eventuelt 
Ingen punkter til evt. 
 

   

 
5. Punkter til kommende møder ud over 

årsplanen 
 

Vi følger årshjulet, som vi netop har revideret på dette 
møde. 
 
Vi får “besøg af In School-team" til næste 

skolebestyrelsesmøde 

 
 

 
 

  

6. Sager udenfor dagsorden 
Ingen 

   

 

 


